
No. 語句
ご く

説明
せつめい

1 制裁
せいさい 決まりを守らなかった人や国に罰を与える。国際社会で問題がある行動

き　　　　　　　まも　　　　　　　　　　ひと　　くに　　ばつ　　あた　　　　　　こくさいしゃかい　　もんだい　　　　　　こうどう

をした国に罰を与えるときに、経済や武力などいろいろな段階がある。
くに ばつ あた けいざい ぶりょく だんかい

sanctions
 Punish people and countries who do not abide by the rules. When punishing a
country for behavior that is problematic in the international community, there are
various stages, including economic and military force.

制裁
惩罚不遵守规则的人和国家。 当惩罚一个国家在国际社会中存在问题的行
为时，有多个阶段，包括经济和军事力量。

2 資本主義
しほ ん し ゅ ぎ

資本家
し ほ ん か

が労働者
ろうどうしゃ

をやとって商品
しょうひん

を生産
せいさん

して、お金
かね

を儲
もう

ける経済
けいざい

体制
たいせい

。

capitalism
An economic system in which capitalists make money by employing workers to
produce goods.

资本主义 一种经济制度，资本家通过雇佣工人生产商品来赚钱。

3 社会主義
しゃかいしゅぎ

経済
けいざい 生産

せいさん

するためのものは国
くに

のものか、みんなのもので、国
くに

が計画
けいかく

を作
つく

って

生産
せいさん

をする経済
けいざい

のやり方
かた

。

Socialist economy
A way of doing the economy in which the things to be produced belong to the
state or to everyone else, and the state makes the plans and produces the goods.

社会主义经济
一种经济运作方式，其中要生产的东西属于国家或其他所有人，由国家制
定计划并生产货物。

4
北
きた

大西洋
たいせいよう

条約
じょうやく

機構
きこ う

  NATO

1949年
ねん

にできた。アメリカ・カナダと西
にし

ヨーロッパ諸国
しょこく

の12の国
くに

でつ

くった軍事同盟
ぐんじどうめい

。1つの国
くに

に攻撃
こうげき

があったら、みんなで守
まも

る。2023年
ねん

に

は、31の国
くに

が参加
さん か

している。

North Atlantic

Treaty

Organization

It was created in 1949. A military alliance formed by the United States, Canada,
and 12 Western European countries. If one country is attacked, we will all
protect it. In 2023, 31 countries will be participating.

北大西洋公约组

织

它创建于1949年。 由美国、加拿大和12个西欧国家组成的军事联盟。 如
果一个国家受到攻击，我们都会保护它。 2023年，将有31个国家参与。

5
ワルシャワ条約

じょうや

機構
くきこう

1955年
ねん

にできた。ソ連
れん

と東
ひがし

ヨーロッパの社会主義国
しゃかいしゅぎこく

でつくった軍事同
ぐんじどうめ

盟
い

。冷戦
れいせん

が終
お

わった1991年
ねん

になくなった。

Warsaw Treaty

Organization

It was created in 1955. A military alliance formed by the Soviet Union and the
socialist countries of Eastern Europe. It disappeared in 1991 when the Cold War
ended.

华沙条约组织
它创建于1955年。 苏联与东欧社会主义国家结成的军事同盟。 1991年冷
战结束后它就消失了。

6 軍事同盟
ぐんじどうめい 自分

じぶ ん

の国
くに

の安全
あんぜん

を守
まも

るために、2つ以上
いじょう

の国
くに

がお互
たが

いに軍事力
ぐんじりょく

を出
だ

し

合
あ

って助
たす

け合
あ

う約束
やくそく

military alliance An agreement between two or more countries to lend their military power to help
each other in order to protect the security of their own countries.

军事联盟 两个或多个国家之间通过提供军事力量互相帮助以保护本国安全的协议。

重要語句説明
じゅうようごくせつめい

　8　 冷戦
れいせん

の始
はじ

まり　the beginning of the cold war
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No. 語句
ご く

説明
せつめい

7 中国
ちゅうごく

国民党
こくみんとう 1919年

ねん

に孫文
そんぶん

がつくった政党
せいとう

。蒋介石
しょうかいせき

が引
ひ

き継
つ

いだ。1927年
ねん

に南京
なんきん

に

国民政府
こくみんせいふ

をつくった。戦後
せん ご

、共産党
きょうさんとう

との内戦
ないせん

に負
ま

けて、台湾
たいわん

に行
い

った。

Chinese National
Party

A political party founded by Sun Yat-sen in 1919. Chiang Kai-shek took over. In
1927, the Nationalist Government was established in Nanjing. After the war, he
lost the civil war with the Communist Party and went to Taiwan.

国民党
孙文于1919年创立的政党。 蒋介石接任。 1927年，国民政府在南京成
立。 战后，他因与共产党的内战失败而前往台湾。

8 中国
ちゅうごく

共産党
きょうさんとう 1921年

ねん

につくった社会
しゃかい

主義
しゅ ぎ

の政党
せいとう

。1949年
ねん

中華人民共和国
ちゅうかじんみんきょうわこく

をつくり、

毛沢東
もうたくとう

が主席
しゅせき

になった。
Chinese
Communist Party

A socialist political party founded in 1921. In 1949, the People's Republic of
China was created and Mao Zedong became its president.

共产党
1921年成立的社会主义政党。 1949年，中华人民共和国成立，毛泽东就任
国家主席。

9 国連軍
こくれんぐん

国際連合
こくさいれんごう

の加盟国
かめいこく

の軍隊
ぐんたい

でつくる軍隊
ぐんたい

。安全保障理事会
あんぜんほしょうりじかい

で決
き

めて軍隊
ぐんたい

を

送
おく

ることができる。1950年
ねん

の朝鮮戦争
ちょうせんせんそう

のときは、ソ連
れん

が安全保障理事
あんぜんほしょうりじかい

会を欠席
けっせき

したので、アメリカ軍
ぐん

中心
ちゅうしん

の国連軍
こくれんぐん

を大韓民国
だいかんみんこく

に送
おく

った。

United Nations
Forces

An army made up of the armed forces of member states of the United Nations.
The Security Council can decide to send troops. During the Korean War in 1950,
the Soviet Union was absent from the Security Council, so the United Nations
Forces, mainly American troops, were sent to the Republic of Korea.

联合国部队
由联合国成员国武装部队组成的军队。 安理会可以决定派遣部队。1950年
朝鲜战争期间，苏联缺席安理会，因此联合国部队（主要是美国军队）被
派往韩国。

10 在日
ざいにち

コリアン
在日
ざいにち

韓国
かんこく

・朝鮮
ちょうせん

人
じん

とも言
い

う。朝鮮
ちょうせん

半島
はんとう

が日本
にほ ん

の植民地
しょくみんち

だった時代
じだ い

に、

日本
にほ ん

に移
うつ

り住
す

んでその後
ご

も日本
にほ ん

で生活
せいかつ

している人々
ひとびと

とその子孫
しそ ん

。

Korean person
living in Japan

Also called Korean residents in Japan. People who moved to Japan when the
Korean Peninsula was a Japanese colony and have continued to live there, as
well as their descendants.

居住在日本的韩
国人

也称为在日本的韩国居民。 朝鲜半岛还是日本殖民地时移居日本并继续居
住在那里的人及其后代。

11
南
みなみ

ベトナム解放
かいほう

民族戦線
みんぞくせんせん

1960年
ねん

に南
みなみ

ベトナム人
じん

がつくった。アメリカをベトナムから追
お

い出
だ

し

て、ベトナム民族
みんぞく

で独立
どくりつ

しようとした組織
そし き

。アメリカ軍
ぐん

、南
みなみ

ベトナム政
せい

府軍
ふぐ ん

と戦
たたか

った。1975年
ねん

にサイゴンを占領
せんりょう

してベトナム戦争
せんそう

に勝
か

った。

National
Liberation Front
for South Vietnam

 It was created by the South Vietnamese in 1960. An organization that tried to
force the United States out of Vietnam and seek independence for the
Vietnamese people. The U.S. military fought against South Vietnamese
government forces. They captured Saigon in 1975 and won the Vietnam War.

南越民族解放阵
线

它是由南越人于1960年创建的。 该组织试图将美国赶出越南并为越南人民
寻求独立。 美军与南越政府军作战。 他们于1975年占领西贡并赢得了越
南战争。
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